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USA: Návrat do škôl v USA bol pamätne sprevádzaný tým, že so sebou priniesol prorokov zlých
správ, ako je Dr. Fauci (ekvivalent slovenského Mikasa), ktorý sa občas spojil s odbormi, konkrétne v
najväčších amerických volebných okresoch v Los Angeles, Chicagu a New Yorku.

Chceli prinútiť starostov súhlasiť s dlhými odkladmi normálneho vyučovania, ak sa nepodvolia
opatreniam na personálne zabezpečenie a zdrojom určenými na zaistenie „bezpečnosti učiteľa“.

O niekoľko mesiacov neskôr úplne utíchla polemika okolo pokusu prezidenta Trumpa donútiť
k opätovnému otvoreniu školy v celej krajine, kvôli čomu vyvolali médiá veľký rozruch (obviniac
prezidenta z ohrozenia detí kvôli niečomu takému triviálnemu, ako je ekonomika).

V USA a v celej Európe prebehlo testovanie, ktoré bolo starostlivo monitorované a skúmané vedcami.
Ako uvádza agentúra Bloomberg, miery pozitívnosti na miestach ako je New York City boli
„extrémne nízke“ – pod 0,2%.

Chorobnosť v školách kopírovala chorobnosť vo všeobecnej
populácii
Hoci sme nikde nevideli prudký nárast počtu prípadov, ktorý by, ako sa niektorí obávali, mohlo
spustiť znovuotvorenie škôl, chorobnosť v školách viac-menej kopírovala chorobnosť ich okolitej
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komunity.

„V skutočnosti nemôžete vytrhnúť školu z komunity,“ povedal Walter Gilliam, bádateľ v oblasti
vzdelávacej politiky na Lekárskej fakulte v Yale.

„To najhlavnejšie z toho v skutočnosti je, ako udržať mieru prenosu v okrese na takej hladine, aby
mali školy vôbec šancu? Ak sú miery prenosu príliš vysoké, tak nemôžu spraviť takmer nič pre to, aby
sa to nedostalo do škôl.“

Nateraz údaje dokazujú, že deti nie sú hlavnými šíriteľmi vírusu, a to:

ani medzi sebou1.
ani medzi ľuďmi2.
ani medzi svojimi rodičmi3.

Ak sú vysoké miery šírenia v komunite, potom budú vysoké aj v školách. To je logika, o ktorú sa
opierajú rozhodnutia vo Francúzsku, Nemecku a podobne, kde obnovili väčšinu reštrikcií z jarných
lockdownov, s výnimkou škôl.

Čo zistil výskum
Tieto trendy platia v celom svete. Výskum nezávislej neziskovej nadácie Postrehy pre
vzdelávanie preskúmal údaje zo 191 krajín a zistil, že trend je prakticky všade rovnaký, že
chorobnosť v systémoch základných a stredných škôl je odrazom chorobnosti v okolitej komunite.

Podobne ani ďalšie počiatočné dôkazy nenaznačovali, že sa školy inherentne stávajú vírusovými hot
spotmi.

Nezávislá nadácia Postrehy pre vzdelávanie, ktorá radí oddeleniam pre vzdelávanie a ministerstvám
školstva, preskúmala údaje zo 191 krajín za obdobie 10. februára až 29. septembra a „nezistila
žiadny konzistentný model medzi statusom školy a úrovňami infekcie.“

V Španielsku sa druhá vlna vírusu začala pred opätovným otvorením škôl.

Jedna tamojšia analýza zistila, že v jednom regióne tri týždne po opätovnom otvorení škôl počet
prípadov klesol, v jednom regióne zostal ustálený a v ďalších prípadoch počty ďalej rástli rovnakou
rýchlosťou.

Nový projekt, ktorý zbiera údaje o znovuotvorení škôl v USA, preskúmal údaje viac než 5000 škôl zo
všetkých 50 štátov USA a zistil, že pri vrchole na konci septembra, hlásili prepuknutie 5 a viac
infekcií len asi 3% škôl.

Ale keďže ide o správu agentúry Bloomberg, reportéri poznamenávajú, že to, že sa „experti“ mýlili
ohľadom ochorenia COVID-19 a jeho nebezpečnosti pre systém verejného vzdelávania, ešte
neznamená, že sa mýlili aj vo všetkom ostatnom.

V USA bolo otváranie škôl komplikované a zamotávané Bielym domom, ktorý bagatelizoval riziká
normálneho vyučovania a tiež federálnymi agentúrami, ktoré nikdy nevydali jasné smernice pre
bezpečné postupy.

Tým nechali vytváranie postupov na štát a miestne samosprávy, ktoré sa náhlivo snažia
reagovať na meniaci sa vírus a to, čo sa o ňom dozvedeli.



Je otvorenie škôl bezpečné?
To, či je otvoriť školy bezpečné, závisí podľa Rainu Kauschalovej, klinickej výskumníčky z lekárskej
fakulty Weill Cornell Medicine na Cornellovej univerzite v New York City, do veľkej miery od dvoch
faktorov:

aké vážne je šírenie vírusu v komunite1.
s akou vážnosťou prijíma opatrenia proti vírusu komunita.2.

Podľa nej musia byť školy aj pohotové.

 „Situácia s týmto vírusom sa vyvíja tak rýchlo, že človek môže robiť najlepšie rozhodnutie len pre
nasledujúcich niekoľko týždňov,“ povedala. „A potom musíte vlastne znova spraviť inventúru.“

Aby to bolo jasné, zatiaľ čo školy prvého a druhého stupňa sa ani zďaleka neukázali byť také
nebezpečné, ako sa udáva, rizikom zostávajú študenti univerzít.

Tu správy z univerzitných kampusov ukazujú, že veľké univerzity v celej krajine sa môžu stať
„Petriho miskami“ ochorenia. S postupujúcou zimou budú epidemiológovia sledovať čísla, aby zistili,
či vírus smerom k novému roku ďalej silnie, alebo či počty začínajú konečne klesať.
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